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Öz
Vefat eden Hacettepe Üniversitesi Kütüphanecilik Bölümü emekli Öğretim Üyesi Prof. Dr. Adil 
Artukoğlu için kaleme alınmış anı yazısıdır.
Anahtar Sözcükler: Adil Artukoğlu; Hacettepe Üniversitesi Kütüphanecilik Bölümü; tıbbi 
dokümantasyon.

Abstract
This is a memoir for decedent Prof. Adil Artukoğlu who was retired Associate Professor of 
Hacettepe University Department of Librarianship.
Keywords: Adil Artukoğlu; Hacettepe University Department of Librarianship; medical 
documentation.

Yanılmıyorsam, 1964 yılıydı. Hacettepe Üniversitesi henüz kuruluş aşamasındaydı. 
Kütüphanemiz de ona paralel olarak gelişmekteydi. Rahmetli İlhan (Kum) Bey müdür, ben de 
yardımcısıydım. Yeni kütüphaneci alımında çok titizleniyor, adayları bir aylık bir deneme 
sürecine tabi tutuyorduk. O yıl, DTCF Kütüphanecilik Bölümü 'nden yeni mezun olmuş, saygılı 
ve çalışkan bir genç geldi. Adil ile tanışmamız bu vesileyle oldu ve 52 yıl boyunca, önce ast - 
üst, daha sonra meslektaş olarak ilişkilerimizde saygı ve sevgi hic eksilmedi. Maalesef vefat 
haberini arkadaşlarıma iletmek de ta uzaklardan, Amerika'dan, bana nasip oldu!

Adil çok çalışkan ve yaptığı işte titizlenen, her şeyin en doğrusu ve en iyisini yapmaya 
çalışan bir kişiydi. Kitap raflarını okurken bile, cetvelle ciltleri düzelttiğini hatırlarım. Arkadaş 
ilişkileri de iyiydi ve saygı içindeydi. Alçakgönüllü ve sessizdi, itiraz etmeden her verilen işi 
yapardı. Çok dikkatliydi, katalog kartlarının diziminde hatasız çalıştığını hala hatırlarım. 
Mesleğini seven, iyi yetişmiş bir elemanımızdı.

Bütün bu iyi vasıfları, rahmetli İhsan Doğramacı Hoca'ya yansıtılınca, kendisini 'hastane 
arşivleri' konusunda yetiştirmek amacıyla ABD'ye gönderdi. Orada 'Arşiv ve Arş ivcilik' üzerine 
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yüksek lisans yaptıktan sonra, Hacettepe Hastanesi Arşiv Müdürü oldu. Arşivlerin düzenlenmesi 
için yeni bir sistem geliştirdi. Tabii o sıralarda geleneksel dosya yöntemi vardı; bilgisayar 
teknolojisi henüz hastanelere girmemişti. Artukoğlu'nun dosyalama sistemi uzun yıllar kullanıldı.

Bu arada Üniversite resmen kurulmuştu. 1972 yılında “Kütüphanecilik Enstitüsü” 
(Bölüm adını alması daha sonra gerçekleşmiştir) kurulması için yapılan hazırlık toplantılarında, 
İlhan Bey, ben ve Adil, kurucu diğer yabancı hocalarla fikir aliş-verişleri yapıyor; en iyi yüksek 
lisans programını (daha sonra lisans da eklendi) hararetle tartışıyorduk. Derin görüşü, 
deneyimleri ve düşünceleri ile büyük katkıda bulundu. Böylece Adil Bölüm'de arşiv ve 
arşivcilik, nadir eserler, tibbi dokümantasyon gibi pek çok konuda önce yüksek lisans, sonra 
lisans dersleri vermeye başladı. Meslektaşlığımız ikimiz de emekli olana kadar sürdü.

Bu arada Hoca Bey, kendisini, Sağlık Bilimleri Yüksek Okulu'nda çeşitli yönetim 
görevlerine atadı. Burada da başarılı bir yönetici olduğunu kanıtladı.

Emekli olduktan sonra da Bölüm ile ilişkilerini kesmedi. Her yıl Bölüm'ün düzenlediği 
yılbaşı yemeklerinde, ya da başka vesilelerle bir araya gelir, samimiyetle konuşurduk meslekten 
veya memleketten! İncek'teki evinde kirazlar olgunlaşınca, sevgili eşiyle bütün Bölüm'ü 
bahçesinde pikniğe çağırırdı. Çok mükrimdi. Ayrıca çok vefalıydı. Hiç bir hocasını veya 
arkadaşını çağırmayı unutmazdı. Hangimiz o kiraz partilerini unutabiliriz ki?!

Kendisiyle en son İrfan Çakın'ın emeklilik yemeğinde buluştuk. Ameliyat geçirdiğinden 
biraz zayıflamıştı ama neşesi yerindeydi. Epey maziye döndük! Son görüşmemiz ise Eylül 2016 
sonlarında oldu. Kendisini düğünümüze davet etmek için telefonla aradığımda, halsiz konuştu. 
Meğer yeni bir ameliyat daha geçirmiş! Kimseye duyurmamamı istediğinden, arzusuna saygı 
gösterdim. Aradığım için çok sevindiğini belirtti, katılamayacağı icin özür dileyip, iyi 
dileklerini yolladı. Daha sonra, aramayı çok istedim, fakat Amerika'ya gelince mümkün olmadı.

Her değerli insanın ölümü gibi erken oldu vefatı! Mesleğimize çok katkıda bulundu. 
Eminim sağlığı elverseydi, daha da yapardı. Ama onun ötesinde örnek alınabilecek, nitelikli, iyi bir 
insan dünyadan göç etti! Nur icinde yatsın! Allah eşine, yakınlarına ve dostlarına sabırlar versin!


